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З А П И С Н И К 
са 42. сједнице Представничког дома  

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине 
 
 
 42. сједница одржана је 27. јула 2004. године, сa почетком у 10,10 часова. Присуствовало је 
39 посланика. Одсуство су оправдали Тихомир Глигорић, Златко Лагумџија и Младен Поточник. 
 Из Савјета министара присуствовали су министри Мирсад Кебо, Љерка Марић, Бранко 
Докић и Драган Доко. 
 Из међународних организација сједницу су пратили Маја Рибар – ОHR, Јелена Деспот – 
ЕUPM и Јелена Дабић NDI.  
 
 У уводним напоменама предсједавајући Дома Мартин Рагуж упознао је посланике о 
сједници Колегија у проширеном стаству на којој је усаглашена допуна раније предложеног 
дневног реда, што су посланици добили на почетку сједнице. 
 О приједлогу дневног реда није било дискусије, па је предсједавајући констатовао да 42. 
сједница има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
1. Записници  са 39. и 40. сједнице Представничког дома, 
2. Посланичка питања и одговори, 
3. Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање споразума о захтјеву Савјета 

министара за  разматрање Приједлога закона  о измјенама и допунама Закона о 
омбудсмену за људска права Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са 
чланом 104. Пословника, 

4. Извјештај Заједничке комисије о настојању за постизање споразума о идентичном 
тексту Закона о оснивању Института за метрологију БиХ, 

5. Извјештај Заједничке комисије о настојању за постизање споразума о идентичном 
тексту Закона о оснивању Института за стандардизацију БиХ, 

6. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о утврђивању и начину 
измирења унутрашњег дуга Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са 
чланом 104. Пословника, 

7. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о државној граничној 
служби по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника, 

8. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о надзору и контроли 
преласка државне границе по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника,  

9. Приједлог закона о сјемену и садном материјалу пољопривредних биљака Босне и 
Херцеговине (прво читање), 

10. Приједлог закона о фитофармацеутским средствима Босне и Херцеговине (прво 
читање), 

11. Приједлог закона о минералним гнојивима  (прво читање), 
12.  Приједлог закона о заштити нових сорти биљака Босне и Херцеговине (прво читање), 
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13. Приједлог закона о јавним набавкама Босне и Херцеговине (прво читање), 
14. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о административним таксама (прво 

читање), 
15. Приједлог закона о измјени Закона о привременом одгађању од извршења 

потраживања на основу извршних одлука на терет Буџета институција Босне и 
Херцеговине и међународних обавеза Босне и Херцеговине (прво читање), 

16. Приједлог закона о Агенцији за унапређење страних инвестиција у Босни и 
Херцеговини (прво читање), 

17. Приједлог закона о храни (прво читање), 
18. Приједлог закона о надзору над тржиштем Босне и Херцеговине (прво читање), 
19. Приједлог закона о техничким захтјевима за производе и оцјењивању усклађености 

(прво читање), 
20. Приједлог закона о општој сигурности производа (прво читање), 
21. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о путним исправама Босне и 

Херцеговине (прво читање), 
22. Приједлог закона о Јавном радио-телевизијском систему Босне и Херцеговине (прво 

читање), 
23. Приједлог закона о Јавном радио-телевизијском сервису Босне и Херцеговине (прво 

читање), 
24. Приједлог оквирног закона о регистрацији пословних субјеката у Босни и 

Херцеговини (прво читање), 
25. Приједлог закона о допуни Закона о држављанству Босне и Херцеговине (прво 

читање) – предлагач посланик Никола Шпирић, 
26. Приједлог закона о измјени Изборног закона Босне и Херцеговине  – предлагач 

посланик Мухамед Морањкић, са Извјештајем Уставно-правне комисије,  
27. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о Спољнотрговинској комори Босне 

и Херцеговине (предлагач посланик Момчило Новаковић) са Извјештајем Комисије за 
спољну трговину и царине,  

28. Приједлог закона о помиловању (прво читање), 
29. Извјештај Истражне комисије за утврђивање истине у вези са акцијом СФОР-а у 

Палама, 
30. Приједлог пројекта за утврђивање трошења донаторских средстава, 
31. Избор једног члана Високог судског и тужилачког савјета Босне и Херцеговине.  

 
 
Ад – 1: Записници са 39. и 40. сједнице Представничког дома 
 
 На записнике није било примједби.  
 Дом је једногласно усвојио записнике са  39.и 40. сједнице.  
 
Ад – 2: Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући Рагуж сугерисао је да се посланичка питања оставе за 43. сједницу, с 
обзиром на обимност дневног реда.  
 Милорад Живковић предложио је да посланици питања која су припремили  предају  
у писаној форми, без изношења усменог образложења. 
 Ове сугестије су прихваћене. 
 Питања у писаној форми предали су посланици како слиједи: 
 
Винко Зорић: 
 1. « Ко су чланови комисија (домаћи експерти) који припремају законе на нивоу Босне 
и Херцеговине? 
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 2. Исто питање и за ниво ФБиХ ако постоји! 
 Образложење: Ово питам јер за комисије нисам знао. Сазнање о постојању тих 
комисија добио сам из извјештаја које сам добио од служби Параментарне скупштине, а 
односи се на излагање колеге Елмира Јахића у Стразбуру 23.јуна 2004.» 
 
 
 
Адем Хускић: 
 «Због чега се при промету аутомобила (не односи се на прву продају) мијењају 
регистарске таблице ако оне нису везане за мјесто издавања? (Предлажем СМ да донесе 
пропис који ће омогућити да регистарске таблице буду везане за аутомобил без обзира што 
се мијења власник, каква је пракса у неким европским земљама)». 
 
Елмир Јахић: 
 «У којој фази реализације се налази Споразум о сукцесији имовине еx Југославије, 
односно да ли је имовина која је овим споразумом припала нашој држави, укључујући и 
имовину бише ЈНА, укњижена у државно власништво како налаже Споразум?» 
 
Милорад Живковић: 
 «Да ли је Савјет министара разматрао Споразум о разумијевању између БиХ и 
Свјетске банке и да ли је ставило свој потпис на овај споразум?» 
 
Никола Крагуљ: 
 «Већ дуже вријеме траје забрана увоза меса и  месних прерађевина у Босну и 
Херцеговину из Србије и Црне Горе због спречавања уноса заразних болести слинавке и 
шапа и плавог језика. Почетком овог мјесеца стручна ветеринарска група у оквиру 
Мјешовите комисије БиХ и СиЦГ за праћење спровођења Споразума о слободној трговини 
усагласила се да су престали разлози за даљу забрану увоза ове робе, у ком смислу је 
Канцеларија за ветеринарство БиХ дала приједлог Министарству спољне трговине и 
економских односа.  
 Питам – зашто се скидање забране одгађа, односно када ће забрана бити скинута?» 
 
Селим Бешлагић:  
 «До када ће се окончати радови испред скупштинске зграде – плато, јер интензитет 
радова указује да би се могло ући у зимски период, када су услови за извођење радова веома 
тешки. Такође ме интересује колика је цијена уговорених радова и ко је од извођача добио 
посао? Одговор тражим од уговарача са извођачем радова». 
 
Ад – 3: Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање споразума 
             о захтјеву Савјета министара за разматрање Приједлога закона о  
             измјенама и допунама Закона о омбудсмену за људска права 
             БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника 
 
 Предсједавајући је подсјетио посланике на Извјештај о усаглашавању те да је у 
Комисији Колегија постигнута сагласност о захтјеву Савјета министара за разматарање 
Приједлога закона о измјенама и допунама Закона  о омбудсмену за људска права Босне и 
Херцеговине по члану 104. Пословника Дома, о чему се Дом обавјештава у складу са чланом 
65. став 3. Пословника.  
 
Ад – 4. и 5.  
 Дом је усвојио извјештаје  Заједничке комисије о настојању за постизање споразума о 
истовјетном тексту закона, па су тако и у Дому коначно усвојени: 



 4
- Закон о оснивању Института за метрологију БиХ и 
- Закон о оснивању Института за стандардизацију БиХ. 

 
Ад – 6. до 8.  
 
 У оквиру ових тачака није било дискусије, па је Дом усвојио захтјеве Савјета 
министара да се по члану 104. Пословника разматрају: 

- Приједлог закона о утврђивању и начину измирења унутрашњег дуга Босне и 
Херцеговине (33 глас за, 2 уздржана), 

- Приједлог закона о државној граничној служби БиХ (једногласно – 35 гласова) и  
- Приједлог закона о надзору и контроли преласка државне границе БиХ 

(једногласно – 34 гласа).  
 
Ад – 9: Приједлог закона о сјемену и садном материјалу пољопривредних  
             биљака Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 Момчило Новаковић дао је примједбу на Извјештај Уставно-правне комисије, 
рекавши да је његов амандман на Комисији усвојен у цјелини, али да у Извјештају није 
пренесен онако како је усвојен. 
 Поводом ове примједбе дискутовали су Мирсад Ћеман и Мартин Рагуж, након чега је 
интервенција Момчила Новаковића прихваћена, тј. потврђено је да у Извјештају треба да 
стоји да је амандман усвојен у форми како је поднесен. Затим је Дом једногласно усвојио 
Приједлог закона у првом читању.  
 Са 31 гласом за, једним против и једним уздржаним, усвојен је приједлог 
предсједавајућег да се Приједлог закона разматра и у другом читању.  
 У другом читању није било дискусије. Дом је једногласно (у моменту гласања 
присутна 33 посланика) усвојио Закон о сјемену и садном материјалу пољопривредних 
биљака БиХ.  
 
Ад – 10. до 15. 
 
 Дом је приједлоге закона из наведених тачака разматрао и у првом и у другом читању. 
Није било дискусије, па су усвојени: 

- Закон о фитофармацеурским средствима БиХ (једногласно), 
- Закон о минералним гнојивима (једногласно), 
- Закон о заштити нових сорти биљака БиХ (једногласно), 
- Закон о јавним набавкама (34 за, 1 против), 
- Закон о измјенама и допунама Закона о административним таксама (једногласно) и 
- Закон о измјени Закона о привременом одгађању од извршења потраживања на 

основу извршних одлука на терет Буџета институција БиХ( за 34, против 1, 
уздржан 1).  

 
Ад – 16. Приједлог закона о Агенцији за унапређење страних инвестиција  
              у Босни и Херцеговини (прво читање) 
 
 Азра Хаџиахметовић дала је конкретне примједбе на Приједлог закона и изразила 
жаљење што није била у могућности да у комисијској фази уложи амандмане и присуствује 
сједници надлежне комисије. Предложила је да се омогући улагање амандмана како би се 
текст Приједлога закона поправио. 
 У даљој дискусији учествовали су: Сеада Палаврић, Селим Бешлагић, Момчило 
Новаковић, Шефик Џаферовић, Петар Кунић, Фатима Лехо, као и министар Драган Докић. 
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 Послије дискусије усвојен је закључак (за гласало 20, против 13 – из ФБиХ за 15, из 
РС 5) да се омогући нова комисијска фаза и улагање амандмана, те да надлежна комисија 
сачини нови извјештај, након чега ће се (на наредној сједници) Приједлог закона разматрати 
и у првом и у другом читању.  
 
 
Ад – 17. и 18. 
 

Приједлози закона из 17. и 18. тачке такође су разматрани и у првом и у другом читању. 
Није било дискусије па је Дому својио: 

- Закон о храни  - са 33 гласа за и 1 уздржаним и 
- Закон о надзору над тржиштем – такођер 33 гласа за и 1 уздржан.  

 
Ад – 19: Приједлог закона о техничким захтјевима за производе 
               и оцјењивању усклађености (прво читање) 
 
  Марија Перкановић рекла је да у члану 6. тачка 3. постоји недореченост, па је 
затражила објашњење. 
 Министар Драган Доко одговорио је да је примједба оправдана и да се ради о 
техничкој грешци што треба исправити додавањем текста који је рекао. 
 Овим поводом дискутовали су: Фатима Лехо, Петар Кунић и Шефик Џаферовић, 
након чега је дата пауза како би надлежна комисија засједала и усагласила исправку текста у 
ставу 3. члана 6. 
 Послије паузе, предсједавајући Комисије Петар Кунић усмено је извијестио Дом да је 
Комисија прихватила примједбу и додавање текста који је министар Драган Доко прочитао 
претходно на сједници. 
 Дом је прихватио Извјештај предсједавајућег Комисије за спољну трговину и царине, 
па је Приједлог закона усвојен једногласно у првом читању. Затим је усвојен и приједлог за 
његово разматрање у другом читању.  
 У другом читању није било дискусије. Са 33 гласа за и 1 уздржаним усвојен је Закон о 
техничким захтјевима за производе и оцјењивање усклађености.  
 
Ад – 20. и 21. 
 Приједлози закона из  20. и 21. тачке разматрани су и у првом и у другом читању. 
Није било дискусије, па су усвојени: 

- Закон о општој сигурности производа – са 36 гласова за и 1 уздржаним и 
- Закон о измјенама и допунама Закона о путним исправама БиХ – са 33 гласа за, 1 

против и 2 уздржана.  
 
Ад – 22: Приједлог закона о Јавном радио-телевизијском систему Босне и  
               Херцеговине (прво читање) 
  
 Министар Бранко Докић поднио је уводно излагање истовремено о Приједлогу закона 
о Јавном РТВ систему и о Приједлогу закона о Јавном РТВ сервису.  
 О Приједлогу закона вођена је дуга дискусија у којој су учествовали: Бериз Белкић, 
Винко Зорић, Филип Андрић, Иво Миро Јовић, Сеада Палаврић, Азра Хаџиахметовић, 
Момчило Новаковић, Никола Шпирић, Селим Бешлагић, Ружа Сопта, Милорад Живковић, 
Јелина Ђурковић, Јозо Крижановић, Милош Јовановић, Сеад Авдић, Мартин Рагуж и Фатима 
Лехо. На одређене примједбе одговорио је министар Бранко Докић. 
 Након дискусије предсједавајући Мартин Рагуж напоменуо је да је на Приједлог 
закона уложен велики број амандмана, па је Приједлог закона дао на гласање у првом 
читању. 
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 Са 31 гласом за, 6 против и 1 уздржаним (из Федерације БиХ за ј 18, из РС 13)  
усвојен је Приједлог закона о Јавном РТВ систему у првом читању. 
 
Ад – 23: Приједлог закона о Јавном радио-телевизијском сервису Босне 
               и Херцеговине (прво читање) 
 
 У краткој дискусији Филип Андрић рекао је да сматра да је исцрпљена расправа о 
начелима и о овом законском приједлогу у претходној тачки а када се буде расправљало у 
другом читању он ће образложити своје амандмане. Других дискусија није било, па је 
предсједавајући Приједлог закона дао на гласање. 
 Са 29 гласова за, 6 против и 3 уздржана (из ФбиХ за 16, из РС 13) усвојен је Приједлог 
закона о Јавном РТВ сервису у првом читању.  
 
Ад – 24: Приједлог оквирног закона о регистрацији пословних субјеката 
               у Босни и Херцеговини (прво читање) 
 
 У првом читању није било дискусије. Са 31 гласом за, 2 против и 3 уздржана 
Приједлог закона је у првом читању усвојен. Такође је усвојен приједлог предсједавајућег да 
се овај законски приједлог разматра  и у другом читању. 
 Предсједавајући је напоменуо да је Иво Миро Јовић поднио два амандмана. 
 Иво Миро Јовић образложио је амандмане. 
 Мирсад Ћеман је у дискусији оспорио амандмане Иве Мире Јовића и, поред осталог, 
рекао да ће Приједлог закона прихватити са Извјештајем Уставно-правне комисије. 
 Послије дискусије Мирсада Ћемана, Иво Миро Јовић повукао је амандмане. 
 Са 29 гласова за и  6 уздржаних усвојен је Оквирни закон о регистрацији пословних 
субјеката.  
 
Ад – 25: Приједлог закона о допуни Закона о држављанству Босне и  
              Херцеговине (прво читање) – предлагач посланик Никола Шпирић 
 
 У оквиру ове тачке није било дискусије, па је предсједавајући Приједлог закона дао на 
гласање. 
 Са 17 гасова за, 14 против и 3 уздржана Приједлог закона о допуни Закона о 
држављанству усвојен је у првом читању. Усвојен је и приједлог предсједавајућег да се 
Приједлог закона разматра и у другом читању. 
 Приликом гласања у другом читању Приједлог закона није добио већину. За је 
гласало 16, против 18 посланика. 
 
Ад – 26:  Приједлог закона о измјени Изборног закона Босне 
                и Херцеговине  – предлагач посланик Мухамед Морањкић, 
                са Извјештајем Уставно-правне комисије 
 
 Предсједавајући Дома у уводним напоменама подсјетио је посланике да надлежна 
комисија није подржала принципе предложеног закона, као и на одредбе којим је регулисан 
поступак у случају када је извјештај Комисије негативан.  
 Кратко је дискутовао предлагач Закона Мухамед Морањкић. Након дискусије, 
предсједавајући је на гласање дао Извјештај Уставно-правне комисије.  
 За Извјештај гласало је 26, против 2, уздржао се један посланик.  
 Предсједаавајући је констатовао да је Извјештај Комисије усвојен и да се Приједлог 
закона о измјени Изборног закона БиХ сматра одбијеним. 
 
Ад – 27: Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о  
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               Спољнотрговинској комори Босне и Херцеговине 
               (предлагач посланик Момчило Новаковић) са  
                Извјештајем Комисије за спољну трговину и царине 
 
 У  оквиру ове тачке није било дискусије. 
 Послије кратких уводних напомена предсједавајућег, Дом се изјаснио о Извјештају 
Комисије за спољну трговину и царине. 
 За Извјештај гласала су 23, а против 9 посланика. Из ФБиХ за су гласала 22, а из РС 
један посланик. 
 Како није било ентитетске већине, спроведно је усаглашавање у Колегију као 
Комисији, којом приликом није постигнута сагласност. 
 У другом кругу гласања из Републике Српске против је гласало 11 посланика, што је 
више од 2/3. 
 Предсједавајући Мартин Рагуж констатовао је да Извјештај Комисије није усвојен и 
да Приједлог закона о Спољнотрговинској комори БиХ иде у даљу процедуру, те да се 
надлежној комисији одређује рок да до наредне сједнице достави нови извјештај. 
 
Ад – 28: Приједлог закона о помиловању (прво читање) 
 
 У краћим уводним напоменама предсједавајући је рекао да је на ову сједницу 
Приједлог закона уврштен на Проширеном колегију ради ажурности, с обзиром на годишњи 
омор, па су стога посланици данас добили Извјештај надлежне комисије. 
 Винко Зорић приговорио је да он није ни добио Извјештај, а предсједавајући је 
затражио да се  Зорићу Извјештај одмах достави, што је и учињено. 
 О Приједлогу закона није било дискусије. Са 35 гласова за и 1 уздржаним Приједлог 
закона усвојен је у првом читању. Усвојен је и приједлог предсједавајућег да се овај законски 
приједлог разматра и у другом читању. Са 31 гласом за, 1 против и 4 уздржана (из ФбиХ за 
22, из РС 9) усвојен је Закон о помиловању. 
 
Ад – 29: Извјештај Истражне комисије за утврђивање истине у вези са акцијом 
              СФОР-а на Палама 
 
 У име Истражне комисије Извјештај је образложио Иво Миро Јовић, предсједавајући 
Комисије. Затим је говорила и Лиљана Милићевић, члан Комисије.  
 У дискусији су учествовали: Момчило Новаковић, Милорад Живковић и Сеада 
Палаврић. 
 Послије дискусије предсједавајући је на гласање дао Извјештај Истражне комисије, с 
приједлогом закључка који је предложила Сеада Палаврић и подржала Љиљана Милићевић – 
да се са Извјештајем упознају земље чланице СФОР-а чији су војници учествовали у акцији, 
ради предузимања мјера за учињена дјела, у складу са одредбама потписаним у Дејтону.  
 Са 30 гласова за и 5 уздржаних усвојен је Извјештај Истражне комисије са 
предложеним закључком.  
 
Ад – 30: Приједлог пројекта за утврђивање трошења донаторских средстава 
 
 У оквиру ове тачке дискутовали су: Азра Хаџиахметовић, Хазим Фелић, Селим 
Бешлагић, Момчило Новаковић, Јозо Крижановић, Сеада Палаврић, Љиљана Милићевић и 
Муниб Јусуфовић. 
 Како су у дискусији изражена супротна мишљења у вези са Пројектом, 
предсједавајући је предложио закључак – да се  да' нови рок од 30 дана Истражној комисији 
за утврђивање трошења донаторских средстава да изврши додатне консултације у Савјету 
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министара у вези са Приједлогом пројекта Босне и Херцеговине, како би се утврдила 
реалност Пројекта и могућност његовог извршења.  
 За закључак је гласало 15, против 11, уздржало се 5 посланика – из Федерације БиХ за 
је гласало 12, из РС 3. 
 Предсједавајући је констатовао да Приједлог закључка није добио ентитетску већину 
и да ће се, због одсуства једног члана Колегија, усаглашавање спровести накнадно. 
 
 
Ад – 31: Избор једног члана Високог судског и тужилачког савјета 
               Босне и Херцеговине  
 
 У уводним напоменама предсједавајући Мартин Рагуж подсјетио је посланике да, 
према Закону о Високом судском и тужилачком савјету, једног члана тог савјета бира 
Представнички дом, те да, с обзиром на укупну структуру, Дом треба да изабере једног члана 
из реда бошњачког народа.  
 Милош Јовановић изразио је дилему да је Законом прописано да високи представник 
именује 13, а Савјет министара и Представнички дом по једног члана. 
 Предсједавајући Дома одговорио је да је одредба Закона јасна, те да је Савјет 
министара већ именовао једног члана. Затим је на гласање дао приједлог кандидата. 
 Са 26 гласова за, 1 против и 1 уздржаним, за члана Високог судског и тужилачког 
савјета изабран је Захид Ковач. 
 
 Овим је реализован дневни ред 42. сједнице. 
 Сједница је завршена у 20,50 сати. 
 Саставни дио Записника је транскрипт 42. сједнице Представничког дома.  
 
 
   СЕКРЕТАР                    ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                          ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
          Бранка Тодоровић                                                               Мартин Рагуж 
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